
    

Voor jong en oud. 

Kadernota behandeling. 

Datum 27-06-2018. 

Voorzitter, college, ambtenaren, griffie, bodes, en burgers. 

Inleiding:  De Zwijndrechtse Plus Partij heeft kennisgenomen van de compacte 55  tellende pagina’s 

die de kadernota 2018 vorm heeft gegeven waarin een actueel financieel perspectief wordt geschetst 

van de lasten en baten.  

De ZPP complimenteert de ambtenaren die zich hiervoor hebben ingespannen. Wat kunnen wij als 

raad hieruit opmaken, dat het goed gaat of dat wij een vinger aan de pols moeten houden.  

Wij denken het laatste gezien de keuzes die het college ons heeft voorgesteld. Als raad zijn wij de 

afgelopen maanden nauw betrokken geweest bij diverse onderwerpen waarin wij als raad de 

richtlijnen hebben meegegeven aan het college.  

Ondanks onze invloed en betrokkenheid bij verschillende onderwerpen is het weer schrikken van de 

hoeveelheid geld dat bij elk besluit wordt genomen. Toch moeten wij als Zwijndrechtse Plus Partij 

keuzes maken uit de hoeveelheid afweegbare ontwikkelingen en voorstellen met een financieel effect. 

Als wij naast de voorgestelde keuzes kijken naar hetgeen er nog op ons afkomt, waaronder de 

tekorten bij Drechtwerk, jeugdhulp, brandweerzorg, de bijstand en statushouders, vragen wij ons echt 

af hoe wij dit de komende jaren kunnen gaan bekostigen.  

Hopelijk komt het Rijk met voldoende geld over de brug om zowel de regionale als lokale 

voorzieningen in stand te kunnen houden. De verbonden partijen kost ons nu al 2.2 miljoen. De ZPP  

verzoekt het college  om te kijken naar de regionale samenwerking en de mogelijkheden om zaken 

lokaal op te pakken, mits dit betaalbaar is te realiseren. Denk bijvoorbeeld aan het minimabeleid en 

de werkgelegenheid.  

De economie in Nederland groeit harder dan men had verwacht, er is meer koopkracht voor de 

mensen die werk hebben. Wij zeggen dat bewust (hebben)! Het is niet vanzelfsprekend dat mensen 

werk hebben. Er zijn nog veel mensen/ jongeren die werkeloos zijn, om maar niet te spreken over de  

mensen die het moeten stellen met een uitkering of bijstand.  

https://www.facebook.com/photo.php?fbid=1376968629237572&set=a.1376968619237573.1073741825.100007733434904&type=1&source=11


Wij kunnen u garanderen dat dat geen vetpot is. Daar gaat menig gezin aan onder door. Scheidingen, 

verwaarlozing van kinderen, armoede en kindermishandelingen zijn zaken waar de ZPP zich zorgen 

om maakt en wat van ons extra vraagt om te bestrijden.   

5.8 Het is goed dat er vrijwilligers zijn die zich inzetten voor onze medemensen in Zwijndrecht. De 

voedselbank en kledingbank zijn daar een mooi voorbeeld van. De ZPP is voorstander om dit mooie 

initiatief in de oude school de Dolfijn voor de komende vijf jaar te faciliteren. De motie een warm hart 

voor maatschappelijke instellingen is mede in samenwerking met de ChristenUnie en  SGP tot stand 

gekomen.   

 5.2 Integraal beheerplan openbare ruimte en het onderdeel speelruimteplan mag en moet van de 

ZPP éen onderdeel zijn. De ZPP steunt het voorstel genoemd onder punt 5.2. Speelruimteplan van de 

kadernota met dien verstande dat ook punt 3, “het uitbreiden van twaalf speelplekken naar centrale 

speel – en ontmoetingsplekken in het uitvoerend beleid” in goede samenwerking met de buurt wordt 

uitgevoerd. Wij begrijpen dat er onvoldoende financiële middelen zijn om ook punt 4 van het 

speelruimteplan uit te voeren 

5.3 Vanuit ons sociaal beleid steunt de ZPP initiatieven voor goed werkgeverschap om de duurzame 

inzetbaarheid van oudere medewerkers te bevorderen en verjonging van het bestaande bestand te 

realiseren. Het Generatiepact lijkt een methode om deze doelen te realiseren. Maar de huidige 

toelichting op dit pact vinden wij veel te summier. Er wordt onvoldoende belicht wie precies onder 

welke omstandigheden gebruik kunnen maken van deze regeling. Gezien de financiële consequenties 

lijkt het nu of alleen de mensen met een hoger inkomen echt profijt (kunnen) hebben bij de invoering 

van deze regeling. Ook het geschatte deelnemers percentage van 30 % lijkt ons (te) laag. Hoe is de 

groep van deze 30 % deelnemers dan verdeeld over de verschillende basisinkomens? Waarom doen 

omliggende gemeenten niet mee? Wat heeft min of meer éénzijdige invoering voor effect  op de 

arbeidsmarkt binnen het ambtelijk apparaat van de Drechtstreek? Teveel onbeantwoorde vragen om 

per direct in te stemmen met de invoering. Wij zijn voor een breed sociaal ouderenbeleid mits beter  

onderbouwd en ongeacht het inkomensniveau beschikbaar voor iedereen die daar op basis van 

leeftijd voor in aanmerking komt.  

5.4 Aanpak kindermishandeling is voor de ZPP geen afweegbare ambitie. De meldingscijfers en de 

daadwerkelijke kindermishandelingen in Zwijndrecht zijn hoog en hebben voor de ZPP de hoogste 

prioriteit om zo snel mogelijk aan te pakken. Elke mishandeling is er één teveel. Wij stemmen in met 

aanstellen van een gemeentelijke aandacht functionaris. 

5.5 Uitbreiding 1-fte jongerenwerker is naar onze mening geen overbodige luxe gezien de grote van 

de groepen waar zij mee moeten werken.  Als wij met de inzet van een extra jongerenwerker binnen 

Zwijndrecht/ Heerjansdam kunnen voorkomen dat jongeren buitensporig gedrag vertonen is dat 

winst. Daarnaast is het coachen en begeleiden van jongeren die dit gedrag vertonen richting de 

hulpverlening, school en werk een kosten besparende aanpak. Voorkomen blijft beter dan genezen. 

5.6 Continuering en extra inzet van straatcoaches sluit wat ons betreft prima aan bij het voorkomen 

van overlast. En dan niet specifiek voor de twee wijken maar voor de gehele gemeente inclusief 

Heerjansdam. De presentatie van de politie jl. gaf ook duidelijk aan dat ook zij prioriteiten moeten 

stellen qua inzet. Voor de ZPP is de samenwerking tussen de straatcoach en de wijkagent van 

essentieel belang om de overlast jongeren in de openbare ruimte te voorkomen. 



5.7 Aanpak armoede en buurtaanpak ligt in het verlengde aanpak KAN, het zou mooi zijn geweest als 

wij in Zwijndrecht de Klijnsma gelden a 256. 000 euro hiervoor in hadden kunnen zetten. De discussie 

loopt nog via de Drechtraad en krijg een vervolg op 29 juni aanstaande in het Stadskantoor.  

De ZPP heeft een voorstel gedaan om het geld uit de gemeenschappelijke regeling te halen om lokaal 

in te zetten. Wij zijn trots op onze Vivera wijkteams en adviseren de omliggende gemeentes waar het 

nog niet zo goed is geregeld dit concept over te nemen.  

5.9 De Economische agenda heeft voor de ZPP een hoge prioriteit en heeft dit ook aangedragen door 

middel van een motie in de vorige periode. Naast de bestaande samenwerking op regionaal niveau is 

er ook behoefte om op lokaal niveau te acteren. Werkgelegenheid is goed voor onze gemeente en 

inwoners. Met dank aan wethouder Kreukniet en Kamsteeg zijn er al een diverse successen behaald. 

Met een aantrekkende economie moeten wij niet achterover leunen maar inspelen op de thema’s 

onderwijs, arbeidsmarkt, energietransitie en innovatie.  

Wij spreken de verwachting uit dat het college  met werkgevers in onze gemeenten in gesprek gaan 

over te praten over de aansluiting tussen het onderwijs en diverse bedrijven. Wij zijn dan ook een 

voorstander van de bedrijfsleerschool waarin jongeren de kans krijgen om de theorie vanuit het 

onderwijs in de bedrijfsleerschool te ontplooien tot volwaardige vakmanschap. Promotie en acquisitie 

behoort daar ook bij.  

Wij denken na over mogelijkheden om de  arbeidsmarkt binnen Zwijndrecht naast de bestaande 

infrastructuur en dienstverleners beter op gang te krijgen. Wij zien daarbij graag dat werkgevers en 

onderwijs daar deel vanuit gaan maken. Ook met de 50-plussers willen we graag aan de slag om 

binnen Zwijndrecht het aantal mensen in de WW en het aantal bijstandsgerechtigden naar beneden 

te brengen. Wie kan werken moet tenslotte ook kunnen werken. 

De energietransitie van bedrijven is ook financieel gezien een flinke opgave. Als ZPP gaan we ervan uit 

dat bedrijven mee willen werken aan een schonere lucht en omgeving. Desondanks wordt er met 

regelmaat veel fijnstof gemeten wat te wijten is aan uitstoot. Ook het energieverbruik van bedrijven 

zou in kaart gebracht moeten worden om hen de afweging te laten maken om over te stappen naar 

zonne-energie. Als gemeente hebben wij een doel gesteld waarin wij energiezuinig / neutraal willen 

worden. Dat kun je niet alleen van je burgers verwachten daar zijn de bedrijven ook verantwoordelijk 

voor.  

Wat betreft innovatie zijn Bakenstein en de Geer een goed voorbeeld. De Groote Lindt zou wat ons 

betreft ook aangepakt moeten worden qua uitstraling en aantrekkelijkheid. 

Wij stemmen in met de economische agenda. 

5.10 Stichting Hooge Nesse/ Veerplaat past in het plaatje cultuur en onderwijs en steunen wij. 

5.11 Activiteiten polder Hooge Nesse past eveneens in het plaatje cultuur, sport, en onderwijs en 

steunen wij. 

5.12 De omgevingswet die in 2019/ 2020 van kracht wordt baart ons nu al zorgen voor wat betreft de 

mogelijke onoverzichtelijke kosten. Wij stellen het budget beschikbaar om de implementatie van de 

omgevingswet doorgang te laten vinden. Wat ons betreft kan je beter vooraf sturen dan achteraf 

geconfronteerd worden met een opgave waarvan je door de bomen het bos niet meer ziet. 



5.13  Waalvisie is tot stand gekomen met de omliggende gemeenten om het onderhoud en de 

kwaliteit van dit gebied op te waarderen. Gezien de kosten die er mee zijn gemoeid waarbij er ook 

subsidie gelden worden vrij gemaakt, kunnen wij instemmen met het voorgestelde bedrag. 

5.14  In de intensivering portefeuille openbare orde zouden wij graag zien dat de uitvoering hiervan in 

samenwerking met het project KAN wordt opgepakt. Er zijn een 8-tal wijken waarin wij overlap zien 

qua punten die ook zijn vermeld in de intensivering. Wij stellen voor om de elementen eruit te halen 

die niet passen in het project Kan en de OOV uit te breiden met 0,3 fte en het bedrag te halveren naar 

25.000 euro. 

5.15 Wij begrijpen de vraag om extra uitbreiding van P&O, om de bedrijfsvoering naar behoren te 

laten functioneren. Je moet als ambtenaar binnen je organisatie terecht kunnen met jouw specifieke 

vragen met betrekking tot arbeidsrecht of cao. 16 uur per week is aan de magere kant. Wij stellen 

voor om deze uit te breiden naar 16 uur per week. Wij kunnen wat betreft de financiering hiervan 

instemmen met een bedrag van maximaal 25.000 euro. 

7. Voorzitter: Er gebeurt veel in Zwijndrecht als je kijkt naar het IP. Wij zien opgeknapte wijken en 

straten die zijn voorzien van een nieuw riool en aangepast groen. Het onderhoud van de 

groenvoorziening gaat intussen ook de goede kant op. Daarnaast staan er nieuwe investeringen op 

de rol die zowel op sportief gebied als op wijk en straat gebied in 2018 worden aangepakt. Wij zijn 

een bedrijvig dorp waarbij de uitstraling van Zwijndrecht op vele punten is verbeterd. 

8. Blijvers lening / starterslening van de ZPP. Voorzitter wij hebben hier een motie voor ingediend met 

de gedachten om jongeren die nog geen huis kunnen kopen te helpen. De Blijvers lening is bedoeld 

voor mensen die langer zelfstandig willen blijven wonen, maar niet de financiële middelen hebben.        

Inkomsten/ parameters. 

Hondenbelasting:  Er wordt nauwelijks gecontroleerd op de overlast. De hondenpoepzuiger hebben 

we niet of nauwelijks gezien.  Van voldoende en passende uitrengebieden is tot op heden helemaal 

niets terecht gekomen. De ZPP stemt dan ook niet in met een inflatieverhoging van deze belasting 

die ook nog ten dienste van de algemene middelen wordt verbruikt.  

Als laatste wil ik namens de gehele ZPP de dorpsraad, de wijkplatforms, het bedrijfsleven en alle 

insprekers die zich in het afgelopen jaar hebben ingezet voor een beter Zwijndrecht hartelijk 

bedanken voor al hun vaak belangeloze werkzaamheden en bijdragen.  

Tot zover onze eerste inbreng.  

 


